
 

 

Kateřina Burešová, Anne Carton´s Creche, Irsko    

V květnu 2023 jsem odletěla díky SZŠ Turnov a programu Erasmus+ na stáž do Irska. Bydlela jsem v 

malém malebném městečku, které je obklopené oceánem, jménem Sligo. Strávila jsem zde 4 týdny 

plné práce, zábavy a poznávání irské kultury a nových lidí.  

Pracovala jsem ve školce Anne Carton´s Creche s dětmi různých věkových kategorií. Má práce 

zahrnovala hlavně spoustu mé pozornosti, kterou děti neustále vyžadovaly, takže hlavní náplní bylo 

hlídání, aby se dětem nic nastalo, hraní, kreslení, vybarvování atd. Při tom, když jsme šli ven, tak 

mým úkolem bylo pomoci dětem s oblékáním bund a mikin. Když bylo hezké počasí, mazala jsem 

děti opalovacím krémem. Při svačinkách, obědech a večeřích jsem dětem pomáhala s otevíráním 

jogurtů, oloupáním jablek nebo nakrájením nějakého ovoce či zeleniny. Samozřejmostí bylo 

udržování pořádku, jak ve třídě, venku, tak i v místnosti pro zaměstnance a starání se o hygienu dětí i 

čistotu prostor. Děti jsem učila i nové věci. Učila jsem se s dětmi čísla, dny v týdnu, měsíce, roční 

období a v neposlední řadě jsem jim vyprávěla o České republice. Jednalo se o Montessori školku, 

kde je zaměření na děti hodně individuální a nechává se spoustu věcí na dětech samotných, aby si s 

tím zkusily poradit. Školka poskytuje i péči o děti se speciálními potřebami např. děti s autismem, 

takže jsme se v každé třídě setkaly minimálně s jedním takovým dítětem. Pracovní kolektiv byl 

skvělý, nemohla jsem si přát lepší. Všichni byli moc hodní a moc vstřícní. V každé třídě byly dvě 

učitelky a ty nás měly po celou dobu na starost. Celkově bylo ve školce něco kolem patnácti 

zaměstnanců a všichni do jednoho byli opravdu úžasní.  

Vždy ráno, když jsme dorazily do školky, tak nás všichni vítali s úsměvem na tváři. Především děti, 

které každé ráno přiběhly a objímaly nás. Dopoledne jsem si vždy hrála s dětmi uvnitř, takže jsme si 

malovaly nebo hrály pexeso, které jsme je naučily a přivezly, jako dárek. Když se nám ráno sešly 

všechny děti, tak nastal čas úklidu, při kterém jsme vždy dětem trochu pomáhaly. Hned poté se děti 

přesunuly na nacvičování divadla, které se uskuteční v polovině června. Mým úkolem bylo hlídat 

děti, které se divadla nemohly účastnit. Odpoledne jsem si s dětmi vždy hrála a vymýšlela různé 

zábavné aktivity. Myslím si, že mi tato práce ukázala péči o lidi i v jiném směru. Rozhodně mi to 

hodně pomohlo v komunikaci s lidmi v jiném jazyce a naučilo mně to spoustu nových kreativních 

nápadu, které by se daly například uplatnit i u aktivizace pacientů v nemocničním prostředí. 

Rozhodně jsem i lépe připravená na komunikaci s dětskými pacienty.   

Atmosféra pracovního prostředí byla úžasná. Všichni pracovníci uměli udržet takovou atmosféru, aby 

se všichni cítili, co nejlépe. Jak děti i my jsme se moc nasmáli a užily si spoustu srandy, že jsme i 

zapomněli, že to je vlastně práce.  

Jako velký bonus tohoto všeho považuji zlepšení v anglickém jazyce. Rozhodně o dost lépe rozumím 

a nebojím se mluvit.  

Bydlela jsem s dalšími třemi holkami z naší školy u jedné svobodné paní, která už má dospělé děti. 

Ubytování bylo moc hezké, příjemné a především čisté. Trochu jsme měly problémy s jídlem, ale vše 

je o komunikaci a všechno jsme vyřešily, tak aby to vyhovovalo všem. Celkově tady mají úplně jiné 

stravovací návyky, ale po týdnu jsme si rychle zvykly.   

O volný čas opravdu nebyla nouze. I přes to, že jsme chodili do práce, tak nám zbyla i spousta času. 

Po práci jsme se chodili projít po městě, ale paní učitelka naplánovala i výlety na pláž. O víkendech 

jsme měli naplánované výlety. Měli jsme možnost vidět jedny z nejvyšších útesů v Evropě ( Slieve  



 

 

 

League) a jeli jsme se podívat na vodopády ( Glencar Waterfall, Devil´s Chimney Waterfall). Dostaly 

jsme možnost si pochovat jehňátko ze zdejšího chovu. A v neposlední řadě jsme navštívili Parke´s 

Castle.   

    Strandhill beach                                                      Glencar Waterfall                  Slieve League   

 

Nejlepší na tomto všem je, že nemusíte být milionáři, abyste toto všechno zaplatili, protože 

ubytovaní, stravování, MHD i letenky máte hrazeny z grantu. A ještě Vám dají kapesné na celý 

měsíc.   

Na stáž je samozřejmě potřeba se připravit. Přece jenom odletět do jiné země na měsíc není žádná 

sranda, takže nám škola poskytla jazykové kurzy, abychom znali základní fráze, které bychom mohli 

využít. Také jsme se zúčastnili kulturního kurzu, abychom se orientovali lépe a také abychom poznali 

zem, ve které budeme měsíc pracovat a žít.  

Rozhodně nelituji jediné minuty, co jsem zde strávila, a klidně bych tu zůstala déle. Irsko je 

překrásná země s milými a nápomocnými lidmi na každém kroku. Moc se mi líbí, jak se tu všichni 

usmívají a chtějí Vám se vším pomoci. Kdyby se mě někdo zeptal, jestli bych jela znovu, rozhodně 

bych neváhala, nasedla na letadlo a odjela znovu klidně na delší dobu. Tahle stáž mi přinesla nové 

přátelství, vzpomínky na celý život a spoustu nových užitečných zkušeností.   

Za můj největší úspěch považuji to, že jsem se zlepšila v anglickém jazyce. Udělala jsem si tu nové 

přátelství s učitelkami ze školky a dokonce na sebe máme kontakt a jednou se spolu všichni sejdeme 

v Praze. Hodně mi to změnilo celkový pohled na to, jak bych chtěla, aby byly vychovávány mé 

vlastní děti. Sleduji u sebe pokrok v oblasti péče o děti a mého přístupu k nim. 

A nebojte, v noci to tu žije, takže ani o tu noční zábavu nepřijdete!  

 

Naše španělské spolupracovnice             Noční život          Parker’s Castle.                                            


